
 
 
 

Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 4/2000 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 95/2000 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση επίσημης υποδοχής και απόδοση 
τιμών στον Πρωθυπουργό Κ. Σημίτη 

 
       Σήμερα 14 Φεβρουαρίου του έτους 2000 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 15:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού κτιρίου της οδού Μητροπόλεως 55, ύστερα από την με 
ημερομηνία 10-2-2000 γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους 
Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα 
άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ 410/95 (Δ.Κ.Κ.) και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 33 μελών βρέθηκαν παρόντα  20 μέλη. 
          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  

                                                                                                   Πάρεδροι 
1. Μ. Ποτουρίδης Ι. Κουρουζίδης ----------- 
2. Δ. Ταχματζίδης Μ. Γαβρίδης  
3. K. Aσλάνογλου Κ. Πουλασουχίδης  
4. Δ.  Πέτκος Α. Δελαβερίδης  
5. Ε.  Λελεκάκης Κ. Κόλβατζης  
6. Κ. Γκαβαϊσές Α. Κεσίδης  
7. Κ.  Βαφείδης Α. Ταραλάς Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Γ. Ουρσουζίδης Β. Γιαννουλάκης Πάρεδροι 
9. Ν. Χαμαλής Σ.  Παναγιωτίδης Χ. Μουτσιόπουλος 

10. Σ. Γεωργιάδης Λ. Τσαβδαρίδης  
11. Ι.  Τριανταφυλλίδης Ε. Σοφιανίδης  
12. Π. Πιτούλιας Ε. Λευκοπούλου  
13. M. Σουμελίδης Π.   Αγαθαγγελίδης 
14. Χ.  Σκουμπόπουλος ΣΗΜΕΙΩΣΗ:   1)   Κατά τη  συζήτηση  της  υπ’ αριθ. 95/00 
15. Χ. Γεωργιάδης απόφασης αποχώρησε ο κ. Θ. Σιδηρόπουλος. 
16. Θ.  Σιδηρόπουλος  
17. Ι. Ακριβόπουλος  
18. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή  
19. Ε. Κουκουρδής  
20. Γ. Μανακούλης  

 



Στη συνέχεια ο πρόεδρος έδωσε το λόγο στον Δήμαρχο για να εισηγηθεί το 
το 2ο θέμα της ημερήσιας διάταξης. 

Δήμαρχος: Το Δημοτικό  Συμβούλιο, κατά πάγια τακτική του τιμά όλους 
τους πολιτικούς Αρχηγούς που είτε επισκέπτονται τον Δήμο κατόπιν προσκλήσεώς 
του, είτε επισκέπτονται αυτόν από δική τους πρωτοβουλία. 

Το Σάββατο 26 Φεβρουαρίου 2000  θα επισκεφθεί τον Δήμο μας ο Πρόεδρος 
της Κυβερνήσεως και Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ  κ. Κων/νος Σημίτης, επικεφαλής 
Κυβερνητικού κλιμακίου. 

Με την άφιξή τους, θα μεταβούν στην Νομαρχία όπου θα υπάρξει 
συνάντηση με τον κ. Νομάρχη και τους Νομαρχιακούς Συμβούλους .Παράλληλα ο 
κάθε  Υπουργός  του κλιμακίου που συνοδεύει τον Πρωθυπουργό θα δεχθεί στο  
Νομαρχιακό Κατάστημα εκπροσώπους φορέων. 

Λαμβάνοντας υπόψη το μέγεθος και την σημασία των μεγάλων έργων που 
εκτελέσθηκαν στην  πόλη μας κατά την περίοδο της πρωθυπουργίας του κ.Σημίτη 
(έργα που ενδεικτικά παραθέτονται στον επισυναπτόμενο πίνακα) καλείται το 
Δημοτικό Συμβούλιο να αποφασίσει αν θα τιμήσει τον κ. Πρωθυπουργό 
αναγορεύοντάς τον επίτιμο δημότη της πόλης και δίδοντά του το χρυσό μετάλλιο ή 
όχι.. 

Προτείνεται η οποιαδήποτε απόδοση τιμών θα αποφασισθεί από το 
Δημοτικό Συμβούλιο να λάβει χώρα στην αίθουσα της Στέγης Γραμμάτων και 
Τεχνών, παρουσία του Δημοτικού Συμβουλίου, όλων των επισήμων που θα 
προσκαλεστούν καθώς και όσων πολιτών θελήσουν να προσέλθουν. 

Τέλος καλείται το Δημοτικό Συμβούλιο να αποφασίσει αν θα παραθέσει ή 
όχι γεύμα στο Κυβερνητικό  κλιμάκιο και στους δημοσιογράφους που θα συνοδεύουν 
τον κ. Πρωθυπουργό, παράλληλα με μία σύντομη ξενάγηση στην πόλη. 

 
Α’ ΜΕΓΑΛΑ   ΕΡΓΑ   ΠΟΥ   ΕΚΤΕΛΕΣΘΗΚΑΝ  Ή ΕΚΤΕΛΟΥΝΤΑΙ  ΣΤΗΝ    

ΒΕΡΟΙΑ    ΤΗΝ  ΑΠΟ ΤΟ 1996 ΕΩΣ ΣΗΜΕΡΑ 
 
1. Ολοκλήρωση των δικτύων ύδρευσης – αποχέτευσης της πόλης της Βέροιας 

και του βιολογικού καθαρισμού. 
Συνολικές πιστώσεις που διατέθηκαν: 2.805.000.000 
Φορέας χρηματοδότησης: ΥΠΕΘΟ – ΥΠΕΣ (1ο Ταμείο Συνοχής) 
Φάση του έργου: Το έργο ολοκληρώθηκε, εγκαινιάσθηκε και τέθηκε σε 
λειτουργία. 

 
2. Αναπλάσεις των δύο παραδοσιακών οικισμών, της Κυριώτισσας και της 

Μπαρμπούτας (παλαιά εβραϊκή συνοικία) καθώς και του ιστορικού-
εμπορικού κέντρου. 
Συνολικές πιστώσεις που διατέθηκαν: 1.325.000.000 
Φορέας χρηματοδότησης: ΥΠΕΧΩΔΕ – ΥΠΠΟ. 
Φάση του έργου: Όλες οι ανωτέρω πιστώσεις έχουν απορροφηθεί. 

 
3. Κατασκευή του Βυζαντινού Μουσείου (Α’ φάση). 

Συνολικές πιστώσεις που διατέθηκαν: 1.600.000.000 
Φορέας χρηματοδότησης: ΥΠΠΟ 
Φάση του έργου: Η Α’ φάση του έργου έχει ολοκληρωθεί (κτιριακό). Προχωρά η 
συντήρηση των εκθεμάτων. 
 
 



 
4. Κατασκευή του Συνεδριακού Κέντρου – Θεάτρου (Χώρος Τεχνών). 

Συνολικές πιστώσεις που διατέθηκαν: 2.284.000.000 
Φορέας χρηματοδότησης: ΥΠΠΟ. 
Φάση του έργου: Το έργο ολοκληρώθηκε και εγκαινιάσθηκε. 

 
5. Κατασκευή δύο νέων οικισμών εργατικών κατοικιών καθώς και συντήρηση 

των δύο παλαιών οικισμών. 
Συνολικές πιστώσεις που διατέθηκαν: 2.760.000.000 
Φορέας χρηματοδότησης: Οργανισμός Εργατικών Κατοικιών. 
Φάση του έργου: Η συντήρηση των δύο παλαιών οικισμών ολοκληρώθηκε μαζί 
με την κατασκευή ΚΑΠΗ στον χώρο. 
Η κατασκευή του οικισμού Βέροια VI (περιοχή Βίλας Βικέλα) ολοκληρώνεται. 
Η κατασκευή του οικισμού Βέροια V (περιοχή Κρεβατά), ενώ έχει δημοπρατηθεί, 
δεν άρχισε ακόμη η κατασκευή του.  

 
6. Η κατασκευή του κλειστού γυμναστηρίου Προμηθέα. 

Συνολικές πιστώσεις που διατέθηκαν: 200.000.000 
Φορέας χρηματοδότησης: 2ο Κ.Π.Σ. (Νομαρχιακό Πρόγραμμα).  
Φάση του έργου: Το έργο ολοκληρώθηκε και εγκαινιάσθηκε. 

 
7. Η κατασκευή του 1ου Λυκείου. 

Συνολικές πιστώσεις που διατέθηκαν:  187.000.000 
Φορέας χρηματοδότησης: 2ο Κ.Π.Σ. (Νομαρχιακό Πρόγραμμα).  
Φάση του έργου: Το έργο ολοκληρώθηκε και εγκαινιάσθηκε. 

 
8. Η κατασκευή παιδικού σταθμού Εργοχωρίου 

Συνολικές πιστώσεις που διατέθηκαν: 100.000.000 
Φορέας χρηματοδότησης: 2ο Κ.Π.Σ. (Νομαρχιακό Πρόγραμμα).  
Φάση του έργου: Το έργο ολοκληρώθηκε και εγκαινιάσθηκε. 

 
9. Το τμήμα της Εγνατίας οδού από Κλειδί έως Πολύμυλο. 
 
10. Η σύνδεση της Εγνατίας οδού με την Βέροια και η είσοδος της πόλης. 

Συνολικός προϋπολογισμός: 2.500.000.000 
Φορέας χρηματοδότησης: Εγνατία Οδός Α.Ε. 
Φάση του έργου: Η κατασκευή του έργου θα αρχίσει το 2000. 

 
11. Η κατασκευή του Δημαρχείου του Δήμου. 

Συνολικός προϋπολογισμός: 380.000.000 
Από αυτά ήδη έχουν διατεθεί τα 200.000.000 από το ΥΠΕΘΟ και το ΥΠΠΟ και 
δημοπρατήθηκε η ολοκλήρωση του έργου με άλλα 180.000.000  
Φορέας χρηματοδότησης: ΥΠΠΟ – ΥΠΕΘΟ – πρόγραμμα ΕΠΤΑ 
Φάση του έργου: Το έργο δημοπρατήθηκε και αναμένεται η εγκατάσταση του 
Αναδόχου μέσα στο 1ο τετράμηνο του 2000. 



 
12. Η κατασκευή κτιρίου Β’βάθμιας εκπαίδευσης. 

Συνολικός προϋπολογισμός: 757.000.000 
Φορέας χρηματοδότησης: 2ο Κ.Π.Σ. (Νομαρχιακό Πρόγραμμα).  
Φάση του έργου: Το έργο κατασκευάζεται και αναμένεται η αποπεράτωσή του 
μέσα στο 2000. 
 

13. Η κατασκευή του «Φιλίππειου» κλειστού γυμναστηρίου. 
Συνολικός προϋπολογισμός: 390.000.000 
Φορέας χρηματοδότησης: Γ.Γ.Α. - πρόγραμμα ΕΠΤΑ 
Φάση του έργου: Το έργο δημοπρατήθηκε και κατασκευάζεται. Η ολοκλήρωσή 
του αναμένεται μέσα στο 2000. 

 
14. Η κατασκευή της δυτικής παράκαμψης της πόλης. 

Για την δημοπράτηση του έργου αυτού είχαμε στο παρελθόν ζητήσει την 
συνδρομή του κ. Πρωθυπουργού. 
Συνολικός προϋπολογισμός: 850.000.000 
Φορέας χρηματοδότησης: Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας. 
Φάση του έργου: Το έργο δημοπρατήθηκε πρόσφατα και ήδη (3.2.2000) 
εγκαταστάθηκε ο Ανάδοχος. 

 
15. Κέντρο Τουριστικής Ενημέρωσης και Πληροφόρησης. 

Αποκατάσταση του διατηρητέου αρχοντικού «Μπόζογλου» για την στέγαση του 
Κέντρου. 
Συνολικός προϋπολογισμός: 280.000.000 
Φορέας χρηματοδότησης: Ε.Ο.Τ. (2ο Κ.Π.Σ.). 
Φάση του έργου: Το έργο κατασκευάζεται και θα ολοκληρωθεί μέχρι 31.12.2000. 

 
16. Κτίριο των Γενικών Αρχείων του Κράτους. 

Συνολικός προϋπολογισμός: 250.000.000 
Αποκατάσταση του διατηρητέου αρχοντικού «Αναστασίου» για την στέγαση των 
Γενικών Αρχείων του Κράτους και των 129 οθωμανικών κωδίκων που σώζονται 
στα Αρχεία της πόλης. 
Φορέας χρηματοδότησης: Υπουργείο Εθνικής Παιδείας. 
Φάση του έργου: Το έργο κατασκευάζεται και θα ολοκληρωθεί μέχρι 31.12.2001. 
 

Β’  ΜΕΓΑΛΑ   ΕΡΓΑ  ΠΟΥ   ΒΡΙΣΚΟΝΤΑΙ   ΣΤΗΝ   ΔΙΑΔΙΚΑΣΙΑ   
ΕΝΤΑΞΗΣ ΣΤΟ 3ο Κ.Π.Σ. 

 
1. Η ανάπλαση – αντιπλημμυρική προστασία του οικοσυστήματος κοίτης 

Τριποτάμου. 
Περιγραφή: Το έργο αυτό αφορά την ανάπλαση του οικοσυστήματος του ποταμού 
Τριποτάμου, που διασχίζει την πόλη σε μήκος 3 χιλιομέτρων και αποτελεί  όαση 
και ανάσα ζωής για αυτήν. Σημειωτέον ότι στην περιοχή αυτή υπάρχουν 870 
πλατάνια και η κατασκευή του αποτελούσε πάντοτε όνειρο για όλους τους 
δημότες. 
Προϋπολογισμός: 1.500.000.000. 
Φάση του έργου: Προτάθηκε από την Δ/νση Ειδικών Έργων του ΥΠΕΧΩΔΕ για 
άμεση ένταξη, δεδομένου ότι έχει πλήρη ωριμότητα, με το ανωτέρω ποσό και με 
δαπάνη απορρόφησης για το 2000 ποσού 300.000.000. 



 
2. Η διάσωση, συντήρηση και προβολή του νοτιοανατολικού τείχους της πόλης. 

Περιγραφή: Το έργο αφορά την διάσωση, συντήρηση και προβολή του Ν.Α. 
ελληνιστικού και ρωμαϊκού τείχους, το οποίο, με την θεομηνία του Νοεμβρίου 
1998 κινδύνευε με κατάρρευση. Για την διάσωση του τείχους είχε ζητηθεί η 
συνδρομή του κ. Πρωθυπουργού. και ήδη το ΥΠΠΟ το περιέλαβε στα υπό ένταξη 
έργα του 3ου Κ.Π.Σ. επειδή έχει πλήρη ωριμότητα. 
Προϋπολογισμός: 200.000.000. 
Φάση του έργου: Το ΥΠΠΟ το περιέλαβε στα υπό ένταξη έργα του 3ου Κ.Π.Σ. 
επειδή έχει πλήρη ωριμότητα. 

 
3. Η ολοκλήρωση του Βυζαντινού Μουσείου (Β’ φάση). 

Περιγραφή: Το Βυζαντινό Μουσείο της πόλης πρέπει να ολοκληρωθεί με την 
κατασκευή της Β’ φάσης αυτού για την δημιουργία των εργαστηρίων συντήρησης 
καθώς και των γραφείων της διοίκησης.  
Προϋπολογισμός: 2. 
Φάση του έργου: Υφίσταται πλήρης μελέτη εγκεκριμένη από το ΚΑΣ και το 
ΥΠΠΟ το περιέλαβε στα υπό ένταξη έργα του 3ου Κ.Π.Σ. επειδή έχει πλήρη 
ωριμότητα. 
 

4. Διαμόρφωση του «αρχαιολογικού περιπάτου». 
Περιγραφή: Η βασική ιδέα του έργου συνίσταται στην δημιουργία ορισμένων 
«ιστορικών» διαδρομών που με αφετηρία το Βυζαντινό Μουσείο θα οδηγούν τους 
επισκέπτες στα σημαντικότερα βυζαντινά μνημεία της πόλης. Στο έργο 
περιλαμβάνεται η επισκευή μία σειρά μνημείων, η συντήρηση των τοιχογραφιών, 
η ανάπλαση του περιβάλλοντος χώρου τους, η προβολή αυτών, εκδόσεις, και η με 
ψηφιακά μέσα παροχή πληροφοριών σχετικών με τα μνημεία και τον βυζαντινό 
πολιτισμό.  
Προϋπολογισμός (μαζί με τον Άγιο Πατάπιο) : 600.000.000. 
Φάση του έργου: Για ένα σημαντικό μέρος του έργου υφίστανται πλήρεις μελέτες 
από μέρους της 11ης Εφορίας Βυζαντινών Αρχαιοτήτων και συνεπώς το έργο 
μπορεί να αρχίσει άμεσα. Το ΥΠΠΟ κατανοώντας την μεγάλη σημασία του έργου 
το περιέλαβε στα υπό ένταξη έργα του 3ου Κ.Π.Σ. επειδή έχει ωριμότητα άμεσης 
έναρξης των εργασιών. 

 
5. Η συντήρηση και ανάδειξη της παλαιάς Μητρόπολης. 

Περιγραφή: Πρόκειται για βασιλική του 12ουθ αιώνα και αποτελεί μία από τις 
πλέον αξιόλογες βασιλικές των Βαλκανίων. Κοσμείται με εξαιρετικές 
τοιχογραφίες του 13ου και 14ου αιώνα. 
Προϋπολογισμός: 700.000.000 
Φάση του έργου: Το ΥΠΠΟ, ύστερα από αίτημα τόσο του Σεβασμιότατου 
Μητροπολίτη όσο και του Δήμου, περιέλαβε το ανωτέρω έργο στα υπό ένταξη 
έργα του 3ου Κ.Π.Σ. 
Απαιτείται η σύνταξη μίας σειράς μελετών και η έγκρισή τους από το ΚΑΣ. 

 
6. Ολοκληρωμένο επιχειρησιακό σχέδιο καταπολέμησης του θορύβου. 

Περιγραφή: Πρόκειται για μία ολοκληρωμένη μελέτη που συνέταξε το 
Αριστοτέλειο Πανεπιστήμιο Θεσ/νίκης και στοχεύει στον περιορισμό του αστικού 
θορύβου στα αποδεκτά από την Ε.Ε. επίπεδα καθώς και στην διατήρηση των 
«ήσυχων περιοχών».  



Προϋπολογισμός: 3.000.000.000 
Φάση του έργου: Συντάσσονται οι σχετικές οριστικές μελέτες καθώς και τα τεύχη 
δημοπράτησης που θα ολοκληρωθούν μέχρι 1.4.2000. 
Το ΥΠΕΧΩΔΕ (Δ/νση Περιβάλλοντος) καθώς και ο Γ.Γ. κ. Μπεριάτος, 
υποδέχθηκαν με ενθουσιασμό την ιδέα αλλά και την μελέτη. Δυστυχώς οι 
πιστώσεις είναι περιορισμένες. 

 Και ο πρόεδρος κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
 Πρόεδρος :Ορίστε τοποθετήσεις. 
 Σκουμπόπουλος :Στην προηγούμενη συνεδρίαση ο κ. Αγαθαγγελίδης ζήτησε 
την συμπαράστασή μας για την μήνυση που υπέβαλλε ο κ. Γιαννόπουλος στον 
"Ριζοσπάστη". Ο αναπληρωτής Δημάρχου κ.Ποτουρίδης είπε ότι μπήκαμε σε 
προεκλογική περίοδο και δεν έπρεπε να το συζητήσουμε. 
 Χαιρόμαστε που ο πρωθυπουργός της χώρας τιμάει την πόλη μας. Είμαστε 
φιλόξενοι, θα τον υποδεχθούμε με χαρά . Συμφωνούμε να τον τιμήσουμε, αν και αυτή 
η τιμή δόθηκε σε πολλούς άλλους. 
 Θα πρέπει το ΔΣ να κάνει έναν κανονισμό τιμών και διακρίσεων. Δεν μπορεί 
να τιμά όλους με την ίδια λογική Κε πρόεδρε, είχατε πει ότι θα το φέρνατε θέμα στο 
ΔΣ.Θα πρέπει να  τιμούμε ανάλογα με την προσφορά του καθενός. 
 Συμφωνούμε για το γεύμα. Χαιρόμαστε που ο Δήμαρχος έβαλε στην εισήγηση 
ποια έργα έγιναν από την Κυβέρνηση Σημίτη. Έπρεπε όμως να βάλει ακόμη μία 
σελίδα μ'αυτά που δεν έγιναν. 
 Θα πρέπει να πούμε στον κ. Πρωθυπουργό τι γίνεται με την ανεργία, με την 
φθίνουσα πορεία που πήρε ο νομός μας, με την γεωργία , με την παιδεία , με την 
υγεία. 
 Με χαρά θα υποδεχθούμε τον Πρωθυπουργό. 
 Γκαβαϊσές :Στο παρελθόν καλέσαμε και ήρθαν αρχηγοί των πολιτικών 
κομμάτων. Είχαμε εθιμικά καθορίσει ένα πλαίσιο επαφών. 
 Η υποδοχή του πρωθυπουργού από τον Δήμο πρέπει να περιοριστεί αυστηρά 
σε όσα έγιναν και στους προηγούμενους. Οτιδήποτε άλλο ας το αναλάβει ο 
κομματικός μηχανισμός του ΠΑΣΟΚ. 
 Η έλευση του κ. Σημίτη ξεκινάει την επίσημη έναρξη της προεκλογικής 
περιόδου. 
 Ο Δήμος Βέροιας υποδέχεται τον Πρωθυπουργό της χώρας και πρόεδρο του 
ΠΑΣΟΚ, δεν συμμετέχει όμως επίσημα σε προεκλογικού χαρακτήρα εκδηλώσεις. 
Τον τιμάει στην αίθουσα του ΔΣ, παρουσία των συμβούλων, ή στο γραφείο του 
Δημάρχου, όπως κάναμε και στους προηγούμενους. Οι υπόλοιπες δραστηριότητες ας 
γίνουν αλλά όχι με επίσημη συμμετοχή του Δήμου. 
 Γεωργιάδης  Χρ.:Πρέπει να τιμήσουμε τον πρωθυπουργό της χώρας και τους 
υπουργούς. Θα ήμουν ικανοποιημένος αν στη συζήτηση που θα έχει ο κ.Δήμαρχος 
μαζί του τον ρωτήσει τι έχει κάνει για την ανεργία  ή τι σκέφτεται να κάνει. 
 Θα περιμένω απάντηση από τον κ. Δήμαρχο στο επόμενο συμβούλιο μετά την 
επίσκεψη του Πρωθυπουργού. 
 Κουκουρδής :Ο κ.Δήμαρχος στο 1ο θέμα μας λεει ότι ο νομός μας έχει 
καταντήσει να είναι στις τελευταίες θέσεις της φτώχειας συγκριτικά με τους άλλους 
νομούς. 
 Στο 2ο θέμα η εισήγηση έρχεται σε αντίθεση. Δεν είναι δυνατόν ο Ν.Ημαθίας 
να καταρρέει κι εμείς να δίνουμε χρυσά μετάλλια για την ανάπτυξη αυτού του νομού. 
 Συμφωνώ με τον τρόπο που πρότεινε ο κ. Γκαβαϊσές να γίνει η υποδοχή του 
Πρωθυπουργού. Αλλά δεν συμφωνώ  για κανένα χρυσό μετάλλιο για την κατάσταση 
που επικρατεί στο Ν.Ημαθίας. 



 Αναφέρεστε σε μεγάλα έργα που έγιναν. Δεν συμφωνώ ότι έχουν γίνει όλα, 
γιατί είναι υπό κατασκευή έργα. Αυτά τα έργα δεν είναι αναπτυξιακά είναι έργα 
τουρισμού, μουσεία κλπ. 
 Σιδηρόπουλος :Δεν διαφωνώ με τις τιμές που πρέπει ν' αποδώσουμε. Διαφωνώ 
όμως πλήρως με την καθαρά διαφαινόμενη προσπάθεια εκμετάλλευσης των θέσεων 
της πλειοψηφίας, για προβολή των κομματικών λόγων του κ. Πρωθυπουργού. 
 Τα μεγάλα εκτελεσθέντα έργα στην πόλη μας δεν νομιμοποιούν καθόλου την 
επιχειρούμενη προσπάθεια εκμετάλλευσης και προβολής του κ. πρωθυπουργού γιατί: 
α)όποια κονδύλια διατέθηκαν για να γίνουν αυτά τα έργα δεν τα έβαλε ο κ. 
Πρωθυπουργός. β)οι πράξεις και οι ενέργειες που επιχειρούνται να γίνουν δεν τιμούν 
κανέναν πολιτικό εκσυγχρονιστή. Όλες αυτές οι ενέργειες θυμίζουν παρελθούσες 
δεκαετίες. 
 Τη στιγμή που η χώρα έχει τεράστια προβλήματα και χρειάζεται μία 
αξιόπιστη Κυβέρνηση, νομίζω ότι τέτοιου είδους γιορτές δεν χρειάζονται. 
 Ουρσουζίδης :Δεν νομίζω ότι ο κ. Σημίτης πήρε με τη σειρά όλους τους 
Δήμους που ελέγχονται από το ΠΑΣΟΚ, προκειμένου να τιμηθεί. Αν συνέβαινε κάτι 
τέτοιο κι εγώ θα είχα διαφοροποιηθεί. 
 Το γεγονός ότι έρχεται στην πόλη μας δεν πρέπει να συνδυαστεί με την 
"σκοπιμότητα"  την πολιτική που θα βολεύει το ΠΑΣΟΚ. Ούτε είναι δουλειά της 
τοπικής οργάνωσης του ΠΑΣΟΚ να τον τιμήσει . Δουλειά δική μας είναι να 
αναγνωρίσουμε ότι στο πρόσωπο του συγκεκριμένου Πρωθυπουργού έλαβαν χώρα 
μία σειρά από συγκεκριμένα γεγονότα τα οποία  εμμέσως αφορούν την πόλη μας . 
Έθεσε στόχους και τους πέτυχε. 
 Πέρα από τα τοπικής φύσεως έργα τα οποία μπορεί να μην είναι όλα 
τελειωμένα , βρίσκονται όμως σε εξέλιξη, έχουν λάβει χώρα μία σειρά από έργα τα 
οποία έχουν τελειώσει. 
 Θεωρώ ότι δεν πρέπει να το δούμε τοπικιστικά, ανεξάρτητα αν αυτό θα 
βόλευε ορισμένους οι οποίοι προβάλλουν διαφορετική θέση. 
 Πρέπει να σταθούμε πέρα από την πολιτική εκμετάλλευση ενός γεγονότος. 
Όπως εγώ υποστηρίζω μία άποψη, με τον ίδιο τρόπο μπορούν να κατηγορηθούν κι 
αυτοί που αρνούνται την πρόταση ότι για λόγους πολιτικής προσβολής δεν θα 
παραστούν. Αυτή την στάση δεν την κατανοώ. 
 Ακριβόπουλος :Δεν εκτελέστηκαν αυτά τα έργα κατά την πρωθυπουργία του 
κ. Σημίτη. Πολλά απ' αυτά ολοκληρώθηκαν την περίοδο αυτή. Πολλά απ' αυτά τα 
έργα ξεκίνησαν νωρίτερα. 
 Σαφώς έπρεπε να υπάρχει κανονισμός τιμών  και διακρίσεων. Από τη στιγμή 
που τιμήθηκαν πρόσωπα που δεν διετέλεσαν Πρωθυπουργοί, είμαστε αναγκασμένοι 
να  τον  τιμήσουμε. Να τον τιμήσουμε στην αίθουσα του ΔΣ. 
 Απ' τη στιγμή που το ΠΑΣΟΚ ανακοινώνει ότι ξεκινάει προεκλογική 
εκστρατεία στις 26/2 από την Βέροια, εμείς δεν έχουμε καμία θέση. 
 Για τα έργα που λέτε ότι εκτελέστηκαν. Έπρεπε να υπάρχει ακόμη μία σελίδα 
που θ' αναφέρεται ότι η Βέροια είναι η πόλη με την χειρότερη κτιριακή υποδομή, με 
την υψηλότερη ανεργία, με φθίνουσα πορεία της γεωργίας κλπ. 
 Πιστεύω ότι τυπικά είμαστε υποχρεωμένοι να τον τιμήσουμε αλλά ουσιαστικά 
δεν θα έπρεπε να τον τιμήσουμε, για τον λόγο ότι είναι ο Πρωθυπουργός του 
Κολωνακίου. Δεν είναι Πρωθυπουργός της περιφέρειας και της ανάπτυξης. Είναι 
μακριά από το λαϊκό έρεισμα. 
 Πρόεδρος :Υπάρχουν δευτερολογίες; 
 Σκουμπόπουλος :Αν τιμούμε τον πρωθυπουργό τον τιμούμε για την προσφορά 
του στην πόλη. Αλλιώς δε νομιμοποιούμαστε να τον τιμήσουμε. 



 Θα χαρακτηριστούμε αγενείς αν δεν τιμήσουμε τον Πρωθυπουργό της χώρας. 
Όμως αυτό να γίνει αυστηρά στα πλαίσια του πρωτοκόλλου. 
 Γκαβαϊσές :Εγώ είπα ότι δεν θα παραστώ σε εκδηλώσεις κομματικού 
χαρακτήρα. Καθόρισα αυστηρά το πλαίσιο υποδοχής του Πρωθυπουργού, παρόμοιο 
μ'αυτό των υπολοίπων αρχηγών. Σ'αυτά θα παραστώ. Από κει και πέρα δεν έχω λόγο 
να παραστώ. Νομίζω ότι με την ιδιότητα του ΔΣ δεν μπορεί να παραστεί κανένας. Ως 
άτομο μπορεί να παραστεί όποιος θέλει. 
 Ουρσουζίδης :Στην πρωτομιλία μου αναφέρθηκα σε μία σειρά από έργα που 
αφορούν  την πόλη της Βέροιας και την περιφέρεια. 
 Επισημαίνω  ότι είμαστε ΔΣ αλλά και φυσικά  πρόσωπα. Έχουμε άποψη και 
αυτή ερμηνεύεται ανάλογα με τις πρωτοβουλίες που παίρνουμε. Δεν θέλω  να 
χαρακτηρίσω κανέναν. 
 Ακριβόπουλος :Εμμένω ότι πρέπει  να τιμήσουμε τον θεσμό του ΔΣ. Να 
υποδεχθούμε τον Πρωθυπουργό και να τον τιμήσουμε στην αίθουσα του ΔΣ, ως εκεί 
που είναι η αρμοδιότητά μας. Από κει και πέρα ως φυσικά πρόσωπα ο καθένας 
μπορεί να κάνει αυτό που επιθυμεί. 
 Δήμαρχος :Ο κ. Σημίτης δεν έρχεται εδώ ως αρχηγός κόμματος αλλά ως 
Πρωθυπουργός.1)Η προεκλογική εκστρατεία του κ. Σημίτη θα γίνει το Σάββατο 26/2, 
στη Νάουσα. 2)Θα γίνει επίσημη υποδοχή: α)από το Δήμο  Πλατέος β)από το Δήμο 
Αλεξάνδρειας, γ)από το Δήμο Αντιγονιδών,δ)από τη Ν.Α. και προφανώς από τη 
Βέροια που είναι η πρωτεύουσα του νομού. 
 Κε Γεωργιάδη, αυτά που περιγράφω στην  εισήγησή μου δεν τα γράφω πρώτη 
φορά. Από το 1995 ήταν μόνιμες οι εγγραφές και προφορικές ενημερώσεις που έκανα 
σ' όλους τους πολιτικούς αρχηγούς που επισκέφθηκαν  κατά καιρό την πόλη μας. Οι 
ενημερώσεις για τη φθίνουσα οικονομική κατάσταση του νομού ήταν έγγραφες και 
περιλάμβαναν τα μέχρι τότε στοιχεία.. 
 Από το 1995 η δημοτική αρχή επανατύπωσε μία αναπτυξιακή πρόταση του 
Δήμου. Για την αναπτυξιακή πρόταση σε επίπεδο νομού άλλοι έχουν την ευθύνη. 
Εμείς με βάση τα δεδομένα προτείναμε στον Βεροιώτικο λαό μία πολύ  συγκεκριμένη 
πρόταση που περιλαμβανόταν σε ορισμένους άξονες. Αναζητέο είναι αν τα έργα που 
χρηματοδοτήθηκαν αυτή την περίοδο, κινούνταν σ΄αυτή την αναπτυξιακή στρατηγική 
του Δήμου. Περί αυτού δεν έχει κανένας δικαίωμα να μας κρίνει, γιατί πρώτιστος 
κριτής είναι ο λαός και αυτός αποφάνθηκε. 
 Τα κονδύλια που μνημονεύονται στο εισηγητικό σημείωμα είναι τα κονδύλια 
που εκμεταλλεύτηκαν αυτή την περίοδο. Σε κάθε έργο περιλαμβάνεται και μία 
παράγραφος που λεει "φάση" του έργου. Δεν κάνατε κανένα σχόλιο για μία 
σημαντική λίστα έργων που είναι υπό ένταξη. 
 Έγινε μία αναφορά σε πράγματα που δεν γίναν. Ας ανατρέξουμε στη μνήμη 
μας, ότι κάποιες φορές χρειάσθηκε να κάνουμε επανάσταση για να μπορέσουμε να 
έχουμε κάποια έργα. 
 Κλείνει το ζήτημα γιατί πρέπει γιατί του αξίζει για αυτή την συμβολή που είχε 
ως Πρωθυπουργός για τα έργα που έγιναν πράγματι στην πόλη μας. 
 Για τα υπόλοιπα θ' αναγνωριστεί στις 9 Απριλίου από τον Ελληνικό λαό. 
 Είναι επίσημη υποδοχή του Πρωθυπουργού της χώρας και θα τηρηθεί το 
πρωτόκολλο όπως γίνεται σ'αυτές τις περιπτώσεις. Όσοι θέλουν να παραστούν, να 
παραστούν. Νομίζω ότι όλες οι Αρχές θα παραστούν. 
 Στην αίθουσα του ΔΣ θα γίνει; Που θα καθίσουν ο Σεβασμιότατος, ο 
Νομάρχης, οι δικαστικοί; Προφανώς  θα γίνει σ' ένα χώρο όπου μπορούμε με μία 
κοσμιότητα να γίνει η διαδικασία. Εκεί όπου αποδώσαμε τιμές και σε άλλους. Κατά 



συνέπεια δεν ακολουθούμε καμία διαδικασία που να ξεφεύγει από όσα έκανε μέχρι 
σήμερα ο Δήμος. 
 Το πρωτόκολλο θα περιλαμβάνει : 1)Μία σύντομη προσφώνηση από τον 
Δήμαρχο, 2)Μία αντιφώνηση από τον Πρωθυπουργό, 3)Την εγχείρηση της απόφασης 
του ΔΣ και του μεταλλίου της πόλης. Εκεί τελειώνει η εκδήλωση. 
 Ο Πρωθυπουργός σ'αυτή τη συνάντηση δεν θα εξαγγείλει κανένα έργο γιατί 
δεν έχει τον χαρακτήρα προεκλογικής συγκέντρωσης. 
 Μ'αυτά τα δεδομένα υπάρχει η εξής διαδικαστική πρόταση. Το πρώτο θέμα 
είναι αν θα αναγορεύσουμε επίτιμο δημότη της πόλης, ή όχι κι αν θα του 
χορηγήσουμε το χρυσό μετάλλιο. Το 2ο θέμα είναι αν θα εφαρμοστεί το προτεινόμενο 
πρωτόκολλο. Και το 3ο θέμα είναι αν θα παράσχουμε ως Δήμος και ως οικοδεσπότες 
ένα γεύμα στο Υπουργικό Κλιμάκιο και στους δημοσιογράφους που θα συνοδεύουν 
τον Πρωθυπουργό ή όχι. 
 Σκουμπόπουλος :Ζητώ τριτολογία. 
 Πρόεδρος :Εγκρίνει το σώμα; 
 Σύμβουλοι :Ναι. 
 Πρόεδρος :Ορίστε  τριτολογίες. 
 Σκουμπόπουλος :Δεν ξέρω ποιοι είναι αρμόδιοι, αλλά πρέπει να πουν στον 
Πρωθυπουργό ότι η απόφαση του ΔΣ είναι να σε τιμήσουμε για ότι έκανες αλλά και 
για ότι δεν έκανες. Εκανες αυτά, αλλά δεν έκανες εκείνα. 
 Γκαβαϊσές :Εμένα η διαφωνία μου είναι η συγκυρία της προεκλογικής 
περιόδου. Αυτή η επίσκεψη του πρωθυπουργού έχει διαφημιστεί ως έναρξη του 
προεκλογικού αγώνα του ΠΑΣΟΚ. 
 Το πρωτόκολλο πρέπει να είναι  φοβερά αυστηρό και στα πλαίσια της 
έλευσης όλων των προηγούμενων πολιτικών αρχηγών.  
 Δήμαρχος :Ο κ.Πρωθυπουργός έκανε ότι του ζητήσαμε. Αυτά τα έργα το ΔΣ 
ζήτησε να ενταχθούν σε προγράμματα και εκτός από ένα έργο που ήταν "η 
διαμόρφωση ενός σταδίου κλασσικού αθλητισμού στο ΕΑΚ Μακροχωρίου" δεν 
υπήρξε πρότασή μας που να μην έγινε αποδεκτή από την Κυβέρνηση και να μην έχει 
ενταχθεί σε σχετικό πρόγραμμα. 
 Για το θέμα της ανεργίας, κάντε μία έρευνα για να πληροφορηθείτε ποια 
προγράμματα έχουν στον ΟΑΕΔ και πόσες  θέσεις απασχόλησης έχουν δημιουργηθεί, 
από τα προγράμματα αυτά, στην Βέροια. 
 Πρόεδρος:   Επειδή   ετέθει   θέμα   για τον   κανονισμό   τιμών και  
διακρίσεων . Αυτό το ζήτησα με 2 έγγραφά μου από την Επιτροπή Δημοσίων 
Σχέσεων. Μέχρι στιγμής δεν ήρθε στο γραφείο μου. Το σώμα συμφώνησε ότι πρέπει 
να υπάρχει πρωτόκολλο. Δεσμεύομαι ότι αν δεν  έρθει σύντομα, θα φέρω εγώ το 
θέμα στο ΔΣ.Συμφωνεί το σώμα να τιμήσει τον Πρωθυπουργό αναγορεύοντάς τον 
επίτιμο δημότη της πόλης και δίδοντάς του το χρυσό μετάλλιο; 
 Σύμβουλοι: Ναι. 
 Πρόεδρος: Για την εφαρμογή του πρωτοκόλλου υπάρχουν δύο προτάσεις. Η 
μία του κ. Γκαβαϊσέ να γίνει η απόδοση τιμών αλλά στο χώρο του Δ.Σ. και η άλλη 
του Δημάρχου όπως αναφέρθηκε από τον ίδιο και να γίνει στη Στέγη. 
 Ποιοι συμφωνούν με την αντιπρόταση του κ. Κ. Γκαβαϊσέ; 

 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 7 σύμβουλοι: 
Κ. Γκαβαισές, Ν. Χαμαλής, Χ. Σκουμπόπουλος, Χ. Γεωργιάδης, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. 
Τσαμήτρου – Καραχατζή, Ε. Κουκουρδής. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του Δημάρχου; 

 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 12 σύμβουλοι: 



Μ. Ποτουρίδης, Δ. Ταχματζίδης, Κ. Ασλάνογλου, Δ. Πέτκος, Ε. Λελεκάκης, Κ. 
Βαφείδης, Γ. Ουρσουζίδης, Σ. Γεωργιάδης, Ι. Τριανταφυλλίδης, Π. Πιτούλιας, Μ. 
Σουμελίδης, Γ. Μανακούλης.  
 Πρόεδρος: Εγκρίνει το σώμα την παράθεση γεύματος στο κυβερνητικό 
κλιμάκιο και στους δημοσιογράφους που θα συνοδεύουν τον Πρωθυπουργό; 
 Σύμβουλοι: Ναι. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 9-2-00 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου. 
2.- Ότι το Σάββατο 26-2-2000 θα επισκεφθεί τον Δήμο μας ο Πρόεδρος της 
Κυβερνήσεως και Πρόεδρος του ΠΑ.ΣΟ.Κ. κ. Κων/νος Σημίτης, επικεφαλής 
Κυβερνητικού κλιμακίου. 
3.- Ότι σκόπιμο είναι να αποδοθεί τιμητική διάκριση στον Πρωθυπουργό, Κων/νο 
Σημίτη, για τη μεγάλη του προσφορά στην πόλη. 
4.- Τις απόψεις και προτάσεις των Δημάρχου και δημ. συμβούλων όπως αυτές 
αναπτύχθηκαν στη συζήτηση του παρόντος θέματος. 
5.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
6.- Τις διατάξεις του άρθρου 106 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) . 
 

Αποφασίζει  
 
 Α) Ομόφωνα: Ανακηρύσσει τον Πρωθυπουργό της Ελλάδας, Κων/νο Σημίτη, 
σε Επίτιμο Δημότη της Βέροιας και του απονέμει το χρυσό μετάλλιο της πόλης.  
 Β) Κατά Πλειοψηφία: Εγκρίνει όπως η επίσημη υποδοχή και η απόδοση 
τιμών λάβει χώρα στην αίθουσα της Στέγης Γραμμάτων και Τεχνών του Δήμου 
Βέροιας, παρουσία των μελών του Δημοτικού Συμβουλίου, όλων των επισήμων που 
θα προσκαλεστούν, καθώς και όσων πολιτών θελήσουν να προσέλθουν. 
 Γ) Ομόφωνα: Εγκρίνει την παράθεση γεύματος στο Κυβερνητικό κλιμάκιο και 
στους δημοσιογράφους που θα συνοδεύουν τον Πρωθυπουργό. 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό    95/ 2000 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
 Μ. Ποτουρίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 Δ.  Ταχματζίδης Χ. Γεωργιάδης 

 Δ.  Πέτκος Θ. Σιδηρόπουλος 
ΚΩΝ/ΝΟΣ  ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ Ε. Λελεκάκης Ι.  Ακριβόπουλος 

 Κ. Γκαβαϊσές Μ.  Τσαμήτρου-Καραχατζή 
 Κ. Βαφείδης Ε. Κουκουρδής 
 Γ. Ουρσουζίδης Γ.  Μανακούλης 
 Ν.  Χαμαλής   
 Σ. Γεωργιάδης   
 Ι. Τριανταφυλλίδης   
 Π.  Πιτούλιας   
 Μ. Σουμελίδης   
     
     
 ΔΗΜΑΡΧ. ΠΑΡΕΔΡΟΣ  
    

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  16-2-2000 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΓΙΑΝΝΗΣ  ΧΑΣΙΩΤΗΣ 
  
 


